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WiggoKanck
Informasjonsleder

Rapporten fra arbeidsgruppene, som bar
evaluert informasjonsvirksomheten i Stat-
ens vegvesen More og Romsdal, ligger
pa bordet foran meg. Rapporten er viktig
fordi den er et uttrykk for den vekt vSr
ledelse legger pS informasjon som et red-
skap i ledelsen av etaten. Men konklusjo-
nen ma likevel bli at sluttresultatet ikke

representerer de belt store nyvinninger
eller sprenger ukjente grenser. Det var
beller ikke ventet.

Ikke overraskende forteller det 70

siders tykke dokumentet mellom annet at
alt for mange av v^re mer enn 600 tllsatte
I Statens vegvesen More og Romsdal
Ikke bar klart for seg bva Informasjon er.
Dermed bar disse beller Ikke klart for seg
bvlike oppgaver og bvllket ansvar Infor-
masjonstjenesten Ivaretar, og bvllket
ansvar de selv bar for a skaffe seg Infor
masjon. Rapporten fastslar pa nytt at
Informasjon Internt er noe annet og mer
enn a produsere Veg og Virke og
Manadsnytt, og at Informasjonstjenesten
sine oppgaver eksternt er andre enn a
skrive pressemeldlnger og opptre som
«boffnarr» og «julenlsse» I forblndelse
med vegapninger og andre eksterne profl-
lerlngstlltak.

For om bovedm^lene for Informa

sjonsvirksomheten - som mellom annet
er a sikre vare brukere tllgang til Informa
sjon og sIkre at Statens vegvesen nar
sine mal pa en mest mullg effektiv mate -
sler rapporten at vl ma arbelde ut I fra en
felles plattform. I sine konklusjoner viser
arbeidsgruppene til at Intern og ekstern
Informasjon bar naer sammenbeng med
vilje, ansvar, lederstll og personalbeband-
llng. Informasjonsansvaret ma llgge der
saksansvaret ligger, og det bllr pekt pa at
Informasjonen I llnja ma bll brukt I langt
sterkere grad enn bva tllfellet I dag er.

Uansett pa bvllket niva ekstern-lnfor-
masjonen spres, ma en unnga mobbing

av medarbelderen som tar ansvaret som
ligger I llnjeprlnslppet. I denne sammmen-
beng peker den ene av de to arbeidsgrup
pene pa et forbold, som sterkt kommer til
uttrykk nedover I rekkene, nemlig at det
ma bll «stuerelnt» a drive Informasjon.
Det er Ingen som stikker seg fram nar
journallsten ber om svar pa sine spers-
mal. VI skal dessuten ba I minne at nar
publlkum bar bebov for Informasjon, er
det av underordnet betydning om Informa
sjonen kommer fra den ene eller den
andre av oss — bare den er riktlg. I
Statens vegvesen trenger vl Informerte
medarbeldere med god samfunnskontakt.
De er vare beste informatorer.

God Informasjon er et vIktIg vlrkemld-
del for a na Statens vegvesen sine mal.
En malrettet Informasjonslnnsats kan,
sammen med andre virkemlddel, skape
riktlge boldnlnger blant vare brukere og
Innen egne rekker. Altsa ma vare tllsatte
fa tllstrekkellg Informasjon til a se sam-
menbengen mellom egne arbeldsoppga-
ver og var totale virksombet. Det betyr to
ting; Informasjon ma formldles begge
veger I systemet vart — oppover og nedo
ver. Men skal en na et sllkt mal, er det vik
tig for Statens vegvesen More og
Romsdal a bygge opp den Interne profllen
silk at vl kan sta samlet og enhetllg utad.
Dette er et kjernepunktet om vl sammen
skal lykkes I a na vare nedfelte mal.

Arbeidsgruppene foreslar flere nye og
gode tlltak. Det er alt utarbeldet forslag til
retnlngsllnjer for Informasjonsarbeldet I
Statens vegvesen More og Romsdal.
DIsse retnlngsllnjene vll pa et senere tlds-
punkt bll bebandlet, distrlbuert og satt ut I
llvet.

Av de spenstlge forslagene, som ogsa
folger laeresetnlnga om at «God ekstern
Infomasjon er avbengig av god Intern
Informasjon", er a opprette et Informa-
sjonsforum det mest Interessante. Et

Informasjonsforum sammensatt av med-
arbelderne ved Informasjonstjenesten og
med en representant for bver avdeling,
tror jeg vll vaere et vIktIg bidrag for a fa en
samordning og en effektivisering av Infor-
masjonsvlrksombeten var. Den viktigste
forutsetnlngen for a gi Informasjon, er a
vsere Informert. Et Informasjonsforum kan
bll en slags informasjonsbank og et forum
bvor ogsa andre trivlallteter og andre mer
eller mindre viktlge opplysnlnger enn det
som oppfattes a vsere vIktIg informasjon
kan byttes. Silk kan et Informasjonsforum
bll et vIktIg bidrag til a styrke var samlede
Informasjonvlrksombet, samtldig som
informasjonsforumet kan vaere et bidrag til
a bviske ut grensene mellom avdellngene
i organlsasjonen var, - som er der men
som vl Ikke ser. Forutsetnlngene er at
vedkommende som er valgt for sin avde
ling, Ikke brenner Inne med Informasjon
men utveklser den I begge retnlnger.
En stor utfordring for Informasjonsvirk
somheten ligger I a forbedre rutlnen silk at
alle tllsatte, og seerllg de som er I utedrlfta
og som taller utenfor nar det gjelder tll
gang til de Interne Informasjonsklldene,
bllr bedre. Det er derfor Interessant, med
bakgrunn at det na fokuseres mye pa bruk
av moderne teknologi I utovelsen av Infor
masjonsarbeldet, at mange I sporreunder-
sokelsen svarte at de bar storst utbytte av
skriftllg Informasjon.

Men uansett bvor mange nye tlltak og
losnlnger vl lager, bvor mange retnlnglsln-
jer vl nedfeller og bvor godt et framtldig
Informasjonsforum virker, ligger fortsatt
det overordnede ansvar for at Informasjo
nen bllr brukt som virkemlddel for a frem-

me etatens Interesser Internt og eksternt
bos ledelsen I Statens vegvesen More og
Romsdal.
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Vi var (bare!!!) 29 personer som motte opp pa Mo!de feijekai
og satte turen sorover til Selje denne siste fredagen 1 august
P& Moa motte vi oppsynsmann Ame Leikanger som orienterte
om den forestaende vegutbygginga i SpjeikavikomrSdet oq
det nye vegsystemet pS Soiav^gseidet. Vi besokte ogsa veq-
stasjonen p& Gurskoy og fikk se omr^det der Eiksund-
sambandet ska! bygges. En liten tur ut til Runde rakk vi ogs§
for iunsj.

Vel framme i Sogn og Fjordane motte vi Kristoffer Ervik
som tok OSS med ti! minnekirken i Ervik. Han fortalte pA
en enkei, men gripende m^te om forliset av hurtigruten st
Svithun og redningsaksjonen etterp^. Fra Ervik gikk turen opn
til Kjerringa iengst vest pii Stadlandet. Men dessverre la taka
10 meter for lavt ti! at vi fikk se den flotte utsikten, som steoe^
er kjent for.

Etter en hyggelig kveld og en god natt sovn pS Selje Hotel}
ble vi tidiig lordag formiddag fraktet ut Selja kioster. Der var
det bStforer Jan Hammersvik som fortalte oss om klosterets
historie og munkenes harde hverdag her ute. Flare av oss
drakk ogsS av bronnen som inneholdt iivets vann. Det skuljo
visstnok gjore oss bSde unge og vakre, sarnt spreke nok tj| 4
ta turen opp til Sunnivahola og Sunnivakyrkja som ligger bra^t
opp i lia bak klosteret.

Etter besoket pS Selja tok vi fatt pS hjemturen, via
Nordfjordeid og Hornindal. PS Hellesylt og i Stordalen fikk vi
faglige innslag av Sigmund Lonset.

Klokken 17.45, presis etter reiseruta stod vi igjen p§ Moide
fefjekai. Vi var vel litt trette etter to dager i buss og kveldens
festligheter, men alle var nok enig i at dette hadde vaert en tri-
velig og minnerik tur. Reidun Nordii



Trollsti

Trolistigvegen pi riks-
veg 63, har i fleire ar vore
eit av del best besekte

turistmala her i landet.

No i ar er det 60 ar sidan
kong Haakon i 1936 si
hogtideleg opna denne,
eg deretter erklaerte at
vegen for framtida skuile
heite Trolistigvegen.

Vegruta fra Sylte i Valldalen til Sogge
bru 1 Romsdalen, er i alt 50 km.
Parsellane Sylte-0vrest0l Sunn-
merssida, og Boseter-Sogge bru pa
Romsdalssida, vart avieverte som
ferdig hovudveg tidlegare 1 30-^ra.
Avieveringsforretninga 1 1936 galdt
altsS sjelve fjellovergangen. Hegste
punkt p& denne fjellovergangen er
852 meter over havet. Vegen 1
Trollstigen har el jamn stigning 1:12,
og slyngjer seg oppover fjellsidene i
11 svingar.

Trolistigvegen har i mange hundre
ar vore eit viktig samband mellom
Sunnmore og Romsdal. Alle som fer-
dast pa denne vegen i dag, skjenar at
arbeidet med ^ byggje han mMe
vere svaert vanskeleg. Mindre for-
staeleg kan det vere at det ferdast
folk gjennom dette brattlendet for
vegen var bygd. At bygdefolket i
hundreara for bilvegen kom hadde
marknadsveg gjennom dette ulendet,
fortel om eit sterkt folkeferd med stor
evne til A finne utvegar og sterk vilje
til a overvinne vanskar. Sidan Valldal
ikkje hadde koyrbart vegsamband til
nabobygd for Trollstigen vart opna
31. juli 1936, er det naturleg S tru at
dette vart ein merkedag for bygda.

I dei siste &ra har det gM fore seg
ein del utbetringsarbeid pa Trolistig
vegen. Skadene p& «turistmaskinen»
skuldast i hovudsak tida si tann og
taering, men stor trafikk og tungt lasta
turistbussar som koyrer vegen i turist-
sesongen, er ogs^ ei ̂ rsak til rehabi-
literingsarbeidet som s^ langt er
utfort. Likevel - med tanke p^ at

Trolistigvegen vart bygd i 30-&ra, og
at vegen over lang tid har vorte utsett
for ei langt storre pakjenning enn den
var tiltenkt, star murane framleis

svaert bra.

I fjor haust var det tredje aret at
Trollstigen har vorte stengd tidleg pa
hausten for reparasjon av steinmurar.
Sprenging og utviding av vegbana for
a betre trafikktryggleiken i dei bratte
bakkane og svingane. utskifting av
masse heilt ned til fjellgrunnen, for-
sterking av vegbana og murane, er
arbeid som ogs§ er gjort. I utbetrings-
arbeidet er det lagt vekt pk & ta vare
pi det gamle.

Dei mest nodvendige forsterkinga-
ne er no gjort, og ein reknar med at
det ikkje vil verte nodvendig a stengje
Trollstigen tidleg pa hausten dei
nseraste ira, for a utfore forsterkings-
arbeid. Likevel vil det vere nodvendig
i folgje med utviklinga gjennom ir-
lege inspeksjonar, for det kunststyk-
ket som Trolistigvegen er, synest vel
verd k ta vare pi.

HildNordal
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Det er god kontakt mellom publikum og Surnadal vegstasjon. Nar telefonen ringjer, har Finn Heggset som oftast eit oppklarande
svar a kome med.

Omrokkering og nye
arbeidsoppgaver
I det «gamle» Vegvesenet
var Surnadal vegstasjon
eige vedlikehaldsomrade,
men med Det nye Veg
vesenet kom Surnadal

under Kristiansund pro-
duksjonsomrade. Korleis
har dei det der pa vegsta-
sjonen, etter overgangen
til Det nye Vegvesenet og
nar dei no ikkje lenger er
sjoivstendige?

Etter a ha presentert oss, f^r vi slep-
pe inn bak skranken til Finn
Heggset pa vegstasjonen i Surna
dal. Han er den som styrer sentral-
bordet, registrerer skjema og held
orden pa rekneskap og lonn. Han
har vore kontormann sidan han tok
til i Vegvesenet i 1979.
- I samband med overgangen til

Det nye Vegvesenet vart alle tilsette
i Surnadal vedlikehaldsomrade opp-
sagde. Alle fekk jobb igjen, men Det
nye Vegvesenet forte til ein del
omrokkeringar, folk fekk nye titlar og
nye arbeidsoppgaver, fortel Hegg
set.

- For min del foler eg at arbeids-

oppgavene eg har no er litt meir spe-
sialiserte enn for. No er eg knytta til
produksjonsavdelinga, medan arbei-
det mitt tidlegare var meir trafikkret-
ta. Desse oppgavene fell i dag pa
trafikkavdelinga. Med omveltinga for-
svann Aure kommune fra ansvars-
omradet vart og over til Kristiansund
produksjonsomrade, dermed vart det
mindre lonningsarbeid enn for. Tj|
gjengjeld hjelper eg no til med lonns-
arbeidet pa aniegg, sa arbeidsmeng-
da er stort sett den same som tidle
gare. Spesielt i sommar har det vore
mykje a gjere, pa grunn av stor akti-
vitet i bade Surnadal og Rindal, seier
Finn Heggset.



- Elles har overgangen til KR0-
SUS-systemet fort med seg ein del
problem. I byrjinga folgde det
mange skjema med dette, men del
fall heldigvis bort etter ei stund. Nar
vi hadde vanskar her eg tok kontakt
med vegkontoret for a fa hjelp, vis-
ste del ikkje loysinga pa problema,
fordi heller ikkje dei hadde fatt til-
strekkjelege opplysningar om det
nye systemet. For min eigen del har
det vore spesielt vanskeleg, da eg
har vore lite borti data tidlegare, for-
tel ban.

Trass i ulike problem, synest
Finn Heggset at Det nye Vegvesen-
et ser ut til a ha forholdsvis positive

tendensar.

- Vi vil at det skal verte, og vi
star alle pa for at det skal fungere.
Her i distriktet har det i sommar vore

mangel pa arbeidskraft, bade pa
grunn av dei ulike prosjekta vi har
pa gang, og ogsa pa grunn av feri-
eawikling. Men inntrykket eg sit att
med, er at ein i omradet her verke-
leg har statt pa i ar, for at Det nye
Vegvesenet skal kome i gjenge.
Med ein slik vilje til a sta pa, ogsa i
toffe perioder, trur eg at heile syste
met er pa betre veg, smiler ban.

I gangen moter vi oppsynsmann
Jon Magne Beeverfjord, vegvesen-
kledd og i vernesko. Han er travelt
oppteken med a sja til det som gar
fore seg ute, blant anna miljogate-
prosjektet i Skei sentrum. Likevel
tek ban seg tid til ein liten prat.
- Etter overgangen til Det nye

Vegvesenet har nokre av oppgave-
ne vi hadde for, vorte overforte til
Kristiansund. Spesielt tenkjer eg pa
myndigheitssida og da bl.a. avgjerd-
sler i samband med skilting og
avkoyrsler. Likevel foler eg ikkje at
vi her i Surnadal har fatt mindre fri-
dom enn tidlegare. Vi har fatt nye
oppgaver for dei som har forsvunne,
og har i det heile noksa mykje
ansvar.

Han har tidlegare vore vegmeis-
ter, Jon Magne B^verfjord, og bar
ei fartstid pa 20 ar pa aniegg, sa
jobben som oppsynsmann er slett
ikkje noko ukjent felt.
- Som eg er van med fra tidlega

re, er eg ogsa no mykje ute i sam
band med arbeidet mitt. Ein skilnad

er likevel at eg
som vegmeis-
ter la planar
for heile aret,

over kva som

skulle gjerast i

distriktet.

Dette er ikkje

mi oppgave
lenger. No far
vi eit konsept
lagt pa bordet
fra produk-
sjonseleiar
Gunnar

Flemmen, som

vi skal arbeide

vidare ut ifra,
seier ban.

- Nar det

gjeld Det nye
Vegvesenet
synest eg at
dette enno

ikkje har kome
heilt pa plass.
Det er da hel

ler ikkje a for-
vente, det er

vel tidleg a sja
etter resultat

allereie no. Eg trur at det litt etter litt
ma ga fore seg ei tilpasning til det
nye systemet, ein gradvis overgang,
med stadig proving og foiling. Til
slutt vil vi kome inn i det rette sporet.
Det synest a vere ei knuffing i orga-
nisasjonen, om kva som er «mitt»
og kva som er «ditt»felt. Dette kan
vere ein naturleg reaksjon, men er
kan hende darleg for utviklinga. At
ein er for firkanta no, trur eg kan
fore til problem i framtida. Til dei litt
ned i organisasjonen kjem det
ordrer fra mange bald, fordi ingen
av dei som sit hogt oppe vil gi seg.
For var del synest eg det vert for
mange a forhalde seg til. Sjolv om
det heile ser enkelt ut pa papiret, er
det ikkje sa enkelt a utfore i praksis.
Det er viktig at dei som sit overst og
styrer, far intrykk av kva meiningar
ein har ute, og at dei har kjennskap
til organisasjonen i sin heilskap,
understrekar Jon Magne Beever
fjord.

Kontakten med publikum har
heller ikkje endra seg noko saerleg

Oppsynsmann Jon Magne Beeverfjord
og kontormann Finn Heggset synest at
Det nye Vegvesenet viser positive ten
densar, og trur det vil ga seg til etter
kvart. (Foto: Hild Nordal)

pa Surnadal vegstasjon. Overgang
en til Det nye Vegvesenet har natur
leg nok fort til ein del fleire spors-
mal, men innanfor det geografiske
omradet er publikumskontakten
omiag som for.
- Eg meiner vi har generelt god

kontakt med publikum, og trur at det
pa landsbygda er lettare for folk a
stikke innom, enn pa storre stader

og i byar. Her hos oss er folk fra
lokalmiljoet dagleg innom. Elles er
det mange som ringjer til oss, og om
vi ikkje kan hjeipe dei, henvender vi
dei vidare til Kristiansund, fortel
oppsynsmannen.

Mild Nordal



-^4:SkissajsynerJ(orleis det nye ferje-
kaiomradetJJSeiranger er meint i

sji ut nar det stir ferdig.

Nar Geiranger no skal
verte enda vakrare,
snakkar vi slett ikkje
cm landskapet rundt
tettstaden, men sjolve
tettstaden. Fra Statens

vegvesen More eg
Romsdal eg Stranda
kommune, har land-

skapsarkitekt Bjorbekk &
Lindheim AS fitt i opp-
drag a lage «gr0ntplan»
for nytt ferjekaiomrade.
Dette gar pa utforming
av fotgjengarareal,
planting av tre og
buskar, og materialval
elles. Vidare skal gater
og torg 1 samband med

kaiomridet gjerast
finare, silk at det vert
lettare og betre k nytte
staden.

Geiranger er ein spesieil stad, der
iivet om sommaren er intenst og hek-
tisk, medan det om vinteren tuslar
sparebiuss. Difor bor trafikken verte
styrt p^ sommarstid, medan det ellers
i &ret kan opnast for friare ferdsel.
Om sommaren er det ganske sS kao-
tisk 1 sentrum, med parkerte bilar over
alt, turistbussar og ein vrimmel av fot-
gjengarar. Likevel skal ikkje dette inn-
trykket heilt bort, for folkelivet er noko
av det som gir Geiranger sjarm.
Derimot skal det ryddast opp langs
vegar, p^ torg og kaiomrdde.

Ferjekaia skal flyttast fr& midt i bukta,
til utkanten av tettstaden, der det skal
byggjast ny parkeringsplass. Rekkjer
av tre skal plantast i refuger mellom
biloppstillingsfelta, slik at det grene

inntrykket frS fjellsidene vert trekt heilt
ned til fjorden. I sentrum skal det byg
gjast ny parkeringsplass, omkransa
av frukttre og med grusdekke, for ̂
stS til omgivnadene. Ny kai for «ten-
derb§tar» fr& cruiseskipa skal ogs§
reisast. Den gamie ferjekaia skal ver
te ein del av strandstadmiljoet inst i
fjorden, og skal knytast opp til ei gam-
mal naustrekkje. Det skal verte mulig
& rusle langs kaifronten heile vegen
fr§ det nye ferjeleiet til elveutlepet inst
1  fjorden. Det er den opphavelege
strandstaden som skal farge ute-
areala, og prosjektet vert difor halde i
ein nektern og lavm^lt tone med
naturstein, tremateriale og stadeigen
vegetasjon som dei viktigaste materi-
ala. PS sterre flater vil asfalt og
belegningsstein av betong verte nyt-

ta. Asfalten skal sandblSsast for S f§
bort den svarte bitumenflata og for S
fS fram farge og tekstur i tilslags-
materialet grus. Ved det gamIe ferje
leiet er det sett opp nytt posthus, og
her skal det verte eit torg som som
marstid kan fyllast med aktivitetar
som uteservering og torgsal. medan
det i den rolege vintertida vil verte
opna for bilar.

Arbeidet med den omfattande
«ansiktsl0ftninga» i Geiranger tok til j
august i Sr, med utfylling for den nye
oppstillingsplassen. Om kort tid star-
tar ogsS arbeidet med sjolve ferjekaia
opp. VSren 97 er sett av til wgront-
arbeid», og det meste er rekna S stS
ferdig til neste turistsesong.

Hild Nordal
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Ein stolt Harry Ssether viser fram den nye feiebilen
til Kristiansundproduksjonsomrade. Bilen or av
typen Volvo FH 12, og har feieaggregat Brodway
super med hogtrykkspylebom. Feieaggregatet er
hurtigkopla, silk at feiebilen kan gjerast om til ordl-
naer lastebil med tippkasse pa omiag ein time.

Nye
maskiner
til
produksjons-
avdelinga

"  r '''' ' —

•  •' . j gin Scania

wva*'- Ze^seg pi anlag-"9 ten giore nytta

saman med

<^eav typen Vammas RgisT"^

Pi knuseverket i Geitvika bar dei fitt ny hjullastar, ein
Caterpiiiar 966 F som veg 24 tonn. I grabben ser vi
(f.v) Sigurd Lofold, Jarle Ervik og Stig Grevsnes.



Plantesafta som er p&spraytt grusvegen mellom Festey og Standal, skat hindre staving og gi ei
ttardare og tryggare vegbane. (Alle fata: Hlld Nordai)

Plantesaft gir
betre veg
I juli i dr, tok vegstasjonen i 0rsta til k prove ut plan
tesaft som stovbindlngsmiddel pa grusvegar. Ein

kraftig dusj med plantesaft, kan fore til at stovete,
gjormete og ujamne grusvegar, blir ein saga biott.

Strekninga mellom Festoy og Stan
dal, er den forste pS Sunnmore som
har fM pisproytt plantesaft. LIkevel
trengst det at trafikantane langs
stranda er tolmodige - forst om to &r
vil grusen hardne skikkeleg til, og
trafikantane merke den fulle effekten

av det nye middelet.
Plantesafta, som gSr under pro-

duktnamnet Dustex, skal hindre sto-

ving, gi ei hardare og tryggare vegba
ne, med svaert lang levetid. Dette kan
igjen redusere vedlikehaldskostnade-
ne til det halve. Vidundermiddelet er

ogsa svaert miljovennleg og meir
sk&nsamt mot bilar og natur, enn
smeltesaltet og klorkalsiumet som har

vore nytta tidlegare. Safta er sS rein
at ein kan drikke henne, og vaske
hendene i ho, utan at ein tek skade.

Dette er naturen sitt eige produkt.

Tidlegare har vegvesenet hatt pro
blem med bindemiddel som g&r til
ktak p^ stikkrenner og betongror.
Med plantesafta, som ogsS er i bruk i
landbruket og i sllobingar, skal ikkje
dette vere noko problem. Plantesafta
vert henta ut fr^ lignin i treverket
under framstilling av cellulose, og er
med andre ord ei slags sevje - heilt fri
for tilsetjingsstoff.

Etter den forste sproytinga, der
plantesafta vert blanda i vegoverflata,
skal det vere nok k sproyte pa ny for-
syning ein gong i ^ret. Denne
behandlingsforma krev imidlertid meir
forarbeid enn andre middel pa mark-
naden, og pa meir trafikkerte vegar
m& arbeidet truleg gjerast nattestid.
Prosessen krev akkurat passe vSt
grus, s^ det m^ vatning til dersom
vegbana er for torr. Det beste resulta-

tet skal ein faktisk f& med gamal grus.
F0 rebels leiger Statens vegvesen inn
utstyr for k ik gjennomfort sproytinga,
men vurderer k kjope eige utstyr 1
framtida.

Sproytinga er i forste omgang eit
proveprosjekt, men om det viser seg
at vegbana mellom Festoy og
Standal vert hardare og jamnare etter
del par forste kra - ja da star resten
av fylkesvegane for tur. Vegstasjonen
p§ Andalsnes har provd middelet i tre
kr, og er svaert godt nogde med
effekten. OgsS vegstasjonen i 0rsta
kan melde at det enno ikkje har vorte
rapportert ulemper eller biverknader
av plantesafta.

Hild Nordai
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Etter den

offisielle opninga

eg snorklipping,
gjekk dei fiesta
tunnelmarsjen

med Elin Ljeen

eg ordferar
Anne Use Lunde

i spissen.

eim

Opninga av Hellesyltporten vart ein skikkeleg folkefest. Statens vegvesen sette til fulle sitt preg pS
turistbygda i Synnulvsfjorden pS Sunnmore laurdag 21. September. Tidleg pa dagen gjekk
Postvegmarsjen, men hegdepunktet vart sS absolutt dd den den sterkt handikappa 13-dringen
Elin Ljeen klipte snora og markerte at den nye nedfartsvegen til bygda var opna.

Meir enn 1 000 menneske, blant dei mange tilreisande, hadde mett fram. DS vegopnar Elin Ljeen, med
god hjelp av vegdirektor Olav Softeland og vegsjef Karl Meiby skar snora med el gamal sauesaks, vart
samstundes «Bedehussvingen» og den vanskelege nedfartsvegen til Hellesylt ein saga blott. Den nye
nedfartsvegen betyr mykje for trafikktryggleiken, men truleg aller mest for Elin Ljoen sin tryggleik nar
ho i rullestolen tar seg ned til sentrum; til skule, fritidsaktivitetar og for a treffe venner.

Nedfartsvegen er lagt i tunnel i fjellet bak busetnaden, og aniegget er ikkje av dei mest kostbare
Statens vegvesen bar bygd. Derimot er nytta stor. Prislappen pa 22 millionar inneheld 1 000 meter
ny veg, av dette den 370 meter lange Hellesyltporten. 550 meter gang- og sykkelveg, ny oppstil-
lingplass for ferja til Geiranger, utviding og opprusting av den meir enn 90 ar gamie Hogebrua og
litt forskjonnig av vegnettet i sentrum.

I sine ord til dei frammotte peikte Olav Softeland pa at det ikkje er mange tettstader i landet
som har fatt ein s& fin omkoyringsveg, samstundes som ban oppfordra bygda til a ta vare pa
det nye veganlgget og den utskjelte «Bedebussvingen».

I ein stappfull samfunnsbussal fortsette vegfesten. Det mest populaere innslaget var da Karl
fylelby ifort engledrakt i ei sky av royk og damp, kom til syne i tunnelopninga pa scena - for-
ovrig akkompangert av stadens «englekor». Innslaget var ein reprise fr& Hellesyltrevyen
tidlegare i Sr, men denne gongen utvida og forsterka med vegsjefen. Eivind Karsrud sine
refleksjonar over vegbygging pa Sunnmore i gamal tid, regionssjef i posten Magne
Furusund sitt kaseri om gamIe postvegar, og dei ymse musikalske innslaga vart alle godt
mottekne. Etter at fylkesordforar Ole Overland badde overrekt Elin Ljoen klippereiska-
pen, trakterte vegdirektoren, vegsjefen og ordforar Anne Lise Lunde dei rundt 500 i
salen med god og velsmakande tunnelkake. WIggo Kanck
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Noko mindre enn

500 menneske gjekk
Postvegmarsjen.

Mange kjente ansikt
var med pa marsjen.

Vikjenneratt
vegsjef Lars Lefdal
i Sogn og FJordane

og vegdirektor

Olav Sefteland
med kona Gudveig.

Lengre bak i k0a fann vi
mellom anna produksjons-
direktor Bjern Erik Seines i
Vegdirektoratet og
vegsjef Karl Melby.

^^de ei utforri ^^r

21.9.

(r.1996

H E
Festhelga i Hellesylt starta allereie tidleg laurdag mor-
gen, da naerare 500 menneske tok turen langs den
gamie postvegen mellom Herdalen og Ljoen. Postveg
marsjen var eit av arrangementa denne iaurdagen, og
vart gjenomfort i samarbeid med Posten og med god
hjelp fra lokale krefter i Hellesylt. «Turmarsjarane»
fulgte den gamIe postvegen over fjellet fra Ljoen til
Herdal. Ljobrekka var ein del av den «Trondhjemske
postveg», og el av del vanskelegaste streknlngane pa
postvegen mellom Bergen og Trondhelm. Ofte var det
med livet som innsats at postforarane tok turen over
den 800 meter hoge og bratte Ljobrekka pa vinterstid.

Men ingen av del 500 marsjdeltakarane hadde proble-
mer med a folge 1 fotefara til del postforarane. Liten og
stor, pagangsmotet og humoret var pa topp hele
vegen, og i malomradet registerte vi berre smilande og
fornogde ansikt. Alle som fullforte marsjen fekk det
spesielle minneheftet. Forutan litt veg- og posthistorie,
innheldt heftet den nye frimerkeserien med forste-
dagskonvoluttar, forstedagsstempel og eit heilt spesi-
elt gummistempel som markerer samarbeidet mellom
Vegvesenet og Posten - og « Postvegmarsjen».

I malomradet fann VI Knut Inge
Braute og vegsjefen. Alle som
fullforte marsjen fekk eit
hefte med fprstedagskonvoluttar,
Posten sin frimerkeserie over
aamie postvegar, forstedags-Lmpelog det spesielle gummi-
stemplet for Postvegmarsjen - alt
einqo'bitforfitatelistar.

(Alle foto: Per Tormod Nilsen)
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Iiyggare skule>^
Da det nye vegsystemet pa riks-
veg 1/61 Sjukeneset-Bjorkavag-
Solavag vart opna den 3. Septem
ber i ar, myldra det av glade skulee-
levar og barnehageborn med flagg
pa opningsstaden. «Vegvesen-
kledde» kvinner og menn, laerarar
og nokre andre vaksne, hadde ogsa
funne vegan til Eidsbrua, men 1 det
heile var dette borna sin dag.

Med st0 hand og god ass/sfanse fri " j^ssen^snora, og
Andreas Vedlog Kvasnes, kutta Anniken Pasrn
markerte med dette at skuteborna i Solavigsomra
tryggare skuleveg-

For ved denne vegopninga hadde Statens vegvesen lagt
vekt pa temaet born og trafikk-tryggleik, noko som gjenspe-
glar sag i utforminga av det nye trafikksystemet. Val av veg-
trase, to nye bruer over riksvegen, og over to kilometer med
ny gang- og sykkelveg, gjer at lokaltrafikken no er skild fra
hovudtrafikken til og fra ferjekaia pa Sulesund og i
Solavagen. Det nye vegsystemet set tryggleiken til fotgjenga-
rar og syklistar i fokus.

Ordforar i Sula, Gunnvor R. Aanno, meiner at det nye veg
systemet saerleg vil kome lokaibefolkninga til gode.
- No kan skuleelevane ferdast trafikksikkert til og fra sku-

len, og foreldra kan kjenne sag tryggare for borna sine.
Biltrafikken glir ogsa merkbart lettare no, sa ho i opningstalen
sin.

Leiar i Trafikktryggleiksutvalet i More og Romsdal, Malfrid
Mogstad, var ogsa klar i sin tale: - Malet ma vere at det ikkje
skal skje ulykker pa nyevegenl Men sjolv om vegan har vorte
tryggare, kan ingen garantere at ein trafikert veg er hundre pro-
sent trygg. Difor ma alia framleis jobbe for at bade born og vaks
ne skal kunne ferdast trygt i trafikken.

Sa var det borna sin tur. Med klar royst takka Anniken
Rasmusen fra Solevag skule, Vegvesenet for den flotte og trygge
vegan gjennom bygda.
- No har vi fatt ein mykje tryggare skuleveg. Vi er glade for at vi

slepp a ga langs ein veg med mykje bilar og brak, sa ho. Med
skarp kniv og god assistanse fra Gunnar Hellevik og Andreas
Vedlog Kvasnes, kutta ho snora. Dermed hadde del tre skuleeleva
ne gjennomfort ei knirkefri opning av det nye vegsystemet pa
Solavagseidet.

Men dette var berre starten. I regi av Vegvesenet var det lagt opp
til ga- og sykkelrebus rundt om i bygda, for elevane ved Solevag og
Veibust skular. Vidare vanka det is, brus og uiike premier pa skule-
plassen pa Solevag skule. Her fekk elevane utfort teknisk sjekk pa
syklane sine, og dei fekk ogsa prove bilbeltesimulatoren «Bra-
stoppen». Nar det heile vart avslutta med at elevane fekk utdelt linja-
lar, refleksar, pennar og ballongar, syntest denne dagen som eit artig
avbrekk i ei elles sa ordinaer skuleveke.

Hild Nordal

B
itferd i

tant elevane som alle hadde ̂ '^^l^^J'^trtfTsykkelhielm fra
..ofitten, vart nokre heldige trekttrafikken, vart
Vegvesenet.

n  fekk elevane pr0^^
■  ,,^toren «Brastoppen» fekk eMed bilbeltesimulatoren . _ mells deter a kolllderei^''

av dei vine prove utan.
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Solayagi

_  £jgsse lure jentene
Trass / "i^ng/ande J'^Su/ef/da-
forn0gdemedifa:s rna

svasrt Mange hadde take turen til Eidsbrua for i vere med pa den offisielle
opninga av det nye vegsystemet pi Solavigseidet.

./«1 Siukeneset-Bidrkavag-1/61 hai

Det nye vegsystemet P tnilHonar .
Solavag, er kostnadsrekna 7,5 mete
3360 meter ny veg gykkelveg-det bygd 2080 meter gang

Dei minste borna hadde med flagg, og sette eit festleg 17.
mai preg pi opninga.
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Vegen som er under bygging skal leie gjennomgangstrafikken bort fra og bak Vestnes sentrum
Til venstre: Oppsynsmann Tor Inge Unhjem stir for drifta av aniegget pi Vestnes.

rC'"'- ■, ,

fra sentrum
Det har lenge vore snakk om a byggje ny veg for S
leie trafikken bort frk sentrum pa Vestnes. No er
arbeidet i full gang, og det er rekna a setje traflkk pa
nyevegen I slutten av 1997.

I ei brakke midt i anieggsomradet pa
Vestnes, meter vi oppsynsmann Tor
Inge Unhjem. Han er den som organi-
serer maskiner og arbeidsfolk, og i
det heile star for drifta av aniegget. I
duren fra maskinene fortel ban om
prosjektet.

- Den nye vegen vert lagt bak sen-
trumsbusetnaden og opp i lia ved
Helland-omradet, for A trekkje den
store gjennomgangstrafikken bort frS
sjelve sentrum. Slik situasjonen er

no, gar vegen midt gjennom handels-
sentrum, og ogsa rett forbi stoveveg-
gen til veldig mange. Vegen er sving-
et og somme stader smal, og farlege
situasjonar oppstar lett n§r gSande
og keyrande mk vere sa tett pa kvar-
andre, seier ban.

Fra dagens vegtrase ser ein lite av
det som verkeleg gar fore seg av
vegarbeid pk Vestnes. Men tek ein
turen bak kommunebuset, kan ein
allereie no tydeleg sja kvar nyevegen

skal ga. Prosjektet som star fore er
omfattande, med ny bru bade over
Straumen i eine enden av nyevegen,
og over Remmemselva i den andre. I
tillegg skal det byggjast bruer og mil-
jotunnelar pa land, som skal skilje
lokaltrafikken fri gjennomgangstrafik
ken elles.

- Vi bar lagt stor vekt pa at masser
som blir tekne ut skal brukast mei-
ningsfullt, seier Tor Inge Unbjem.
- Difor bar vi brukt lausmassar fra

18



aniegget til ̂  byggje aviastningsvegar
under byggjeperioden. Desse vegane
ska! seinare verte kommunale.

- Det ska! ogs& leggjast vekt pS kor-
ieis det vert sjSande ut etter at vegen
er ferdig. Slakke skraningar, gran-
kledde fiater og natursteinsmurar,
ska! vere med p& & gi eit mjukt inn-
trykk. Det er viktig at terrenget blir
omiag som for. Landskapsarkitekt
Anne Trine Hoe! bar saman med

Vestnes kommune kome med eit for-
slag til utforming, forte! Unhjem.

Alt arbeidet pi Vestnes gir fore seg i
eigenregi, og tilsaman er det rundt 25
mann i arbeid til ei kvar tid. Storste-

parten av arbeidarane tek seg av
betongarbeidet, under leiing av opp-
synsmann Rickard Lunheim. sjol-
ve vegen er det tre mann, og del bar
m.a. ansvaret for rydding av grofter
og skog, klargjering av kummar og
ror, og arbeidsvarsling. Av maskiner
er det fire dumparar, ein bulldoser,
fire gravemaskiner og ein til fem las-
tebilar i sving.

Total lengde ny riksveg pS Vestnes er
venta & verte 2,3 kilometer. Elles ska!
det alts^ byggjast ein del nye tilstoy-
tande kommunale vegar, og gangve-
gar langs desse.

- Heile aniegget er kostnadsrekna til
50 millionar kroner. Halvparten av
desse pengane g^r til bygging av bru-
er og miljotunnelar, resten gkr til sjol-
ve vegen. Inkludert i dette ma ein
rekne med kostnader i samband med
omiegging av telefon, straum, vatn og
kloakk. Her pS Vestnes mS ogs^
nokre bus rivast p& grunn av nyeve-
gen, seier Tor Inge Unbjem.

Aniegget er ikkje rekna A vere beilt
ferdig for i 1998, men dersom alt gSr
som det skal, og ein \kx pengane som
er leva, vert det alts& sett trafikk pa

den nye slynga av riksveg 1 p^
Vestnes i slutten av 1997.

Hild Nordal

CM

0vst: Dagens situasjon pi Vestnes er star tra
fikk tett inn pi busetnad og foretningar.

Midten: Det trengst mange maskiner i sving i
arbeidet med fyiiingane.

Betongarbeid utgjer ein star del av
prosjektet pi Vestnes.
(Aile fata: Hild Nordal)
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1-5 Rvl Spjelkavika
6 Rv 1 Valgermo
7 Rvl Vestnesbukta

8 Rvl Moldegard
9 Rvl Reinsvikbakken

10-11 Rvl Langvegen, Kristiansund
12 Rv9 Vengeundergangen
13-14 Rv9 Moa

15 Rv9 Bubolmgata, Alesund
16 Rv60 Aure

17 Rv61 Dimnakrysset
18-19 Rv 70 Sunndalsora

20 Fv 390 Steinvagsundet, Alesund

Kristiansund

j9
^unndalsi^

\^i.

TRAFIKANTEN, KJORETOYET OG VEGEN
1 1995 ble 677 personer skadd, og 8 personer drept i
trafikken i Mare og Romsdal.

1995 ble et nytt ulykkesar. Aret kan
sammenlignes med 1986 og 1990,
Disse arena var skadetallet nesten til-

svarende.

Men del var ogsa positive trekk
ved 1995. Bare 18 personer ble drept
eller fikk en meget alvorlig skade.
Dette utgjor 3% av de skadde og
drepte. Tidligere ar bar denne ande-
len ligget pa rundt 6% (1984). Det
som kan trekkes ut av dette er at sik-

kerhetsutstyr og sikrere biler kan gjo-
re at skadeomfanget ikke blir sa
omfattende som tidligere.

Det bar siden 1984 vaert en ned-

gang pa antall skadde og drepte ung-
dommer. Dette aret ble i overkant av

300 ungdommer skadd eller drept i
trafikken i More og Romsdal. I 1995

bar antallet stabilisert seg pa rundt
200 personer, en nedgang pa over

30%. Men fremdeles er ungdommen
den dominerende gruppa. De skadde
og drepte mellom 15-25 ar utgjor
30% av det totale antallet, mens de i

befolkningen utgjor 15%. Noe av
arsaken til at ungdommen preger
ulykkesbildet, er at gruppa er sv^rt
mobil, bar stor aktivitet og at trafikker-
faringa er mindre enn trafikkferdigbe-
tene. Voksengruppa (25-64 ar) bar i
de fire siste arene batt en okning i
skadetall. I 1995 ble over 300 perso
ner i denne aldersgruppen skadd
eller drept (44%). Sammenligner vi
med gjennomsnittet for 1991-94, er
dette en okning pa 24%.

Vi gar mot en morkere arstid. I
denne arstida er det utforkjoringsu-
lykker, moteulykker og pakjoring bak-
fra det skjer flest av. I forbold til som-
merbalvaret skjer det flere fotgjenger-

ulykker om vinteren. Det er derfor vik-
tig a synes i trafikken ogsa vinterstid.
BRUK REFLEKS!

HVOR SKJER ULYKKENE?

Et ulykkespunkt er en strekning pa
100 meter der det i lopet av 4 ar bar
skjedd 4 ulykker eller flere.

I More og Romsdal badde vi i
perioden 1992-95, 20 slike punkt. 128
personer ble skadd eller drept pa
desse punktene. De aller fleste punk-
tene ligger i byer og tettsteder.
Alesund/Spjelkavik og Langvegen i
Kristiansund er mest belastet, 12 av
punktene ligger ber. De andre punk
tene er stort sett i riksvegkryss.

Anni Kari Pedersen
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Nye fast tilsette

Guttorm Vik er tilsett som overingenier pi

IT-avdelinga. Forhan kom hit, arbeidde han
som edb-ansvarleg i fyikeskommunen.

Jann Reistad er fri Molds, og bar no fitt
jobb som overingenior pi utbyggingsavde-
linga. For han kom hit var han tilsett i Aukra
kommune som planieggar og prosjektieiar.

Den nytilsette leiaren for okonomiseksjonen
heiterJonny Eikrem, og kjem opphaveieg fri
Uisteinvik. Han har tidlegare vore adminis-

trasjons- og okonomisjef pi Hamar sjuke-
hus, medan han det siste iret har vore tilsett

som okonomisjef pi Sentraisjukehuset i
Hedmark.

Siv ingrid Stromsnes fri Frsena er tilsett
som avdeiingsingenior pi utbyggingsavde-
iinga. For ho kom hit hadde ho tilsvarande
stiiiing i Statens vegvesen Sogn og
Fjordane.

Vigdis Heimersen fri Kristiansund vart utek-
saminert som bypianieggjar fri Kunst-
akademisk Arkitektskole i Kobenhavn i juni i

ir. No har ho fitt arkitektjobb pi trafikkav-
deiinga.

Odd Nasvik fri Averoya er tilsett som koor-
dinerande leiar ved Sunndal veg- og trafikk-
stasjon. Fri 1991 og til no har han vore leiar
pi Kirkenes trafikkstasjon.

21



Knut GjersvoU - Alvuneid

25 ars

medlemskap i
Norsk

arbeidsmanns-

forbund
Finn Heggset - Sumadal Einar Nygird - Eidsi (og hovudtillitsmann

Tore Andersen)

- og

40 ars

medlemskap

f-i'

Jonas Berg -
Molde

Ole Ersnes

Lesund

OiafO. FisKe
Surnadal

i-arsj. Molten
Surnadal
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MORELINJE

Kort pause / Aure for ferden gikk videre via Tjeldbergodden

til Orkdal.

FT^T-'-n

«Nordm0re
produksjons-
omrade» pa
vellykket
velferdstur hvor remmegrot stod pa menyen var et av

Fredag morgen 30. September gikk
arets velferdstur for de produksjons-
ansatte pa Nordmore av stabelen. To
busser med tilsammen 80 personer,
en med utgangspunkt Pre! og en fra
Sunndaisora, motte hverandre 1 Aure.

Etter en kort pause i Aure gikk ferden
videre nyvegen over Skardsoya til
Tjeldbergodden. Derfra videre tron-
dernes nyveg fra Tjeldbergodden og
inn i Sor-Trondelag hvor folget ved-
middagstider kom fram til dagens
endestasjon, B^rdshaug Herreg^rd i
Orkdal. Blant de ca. 80 personene
som var med p& turen, var rundt 25
ektefeller/ samboere som ville sIS seg

med (veldig positivt). Ut over etter-
middagen ble det for de ansatte

awiklet omr&demote, mens de andre

fikk bruke ettermiddagen til fri benyt-
telse, handling mm.

Etter omrademotet og kort hvile/
opplading var det invitert til festmid-
dag med pafolgende sosialt samvaer.
For stemningen inntok de store hoy-
der fikk interesserte omvisning p^
hotellet av direktor Gunnar Lysholm.
Vi fikk her en innleving i familien
Tambs industriimperium, og om hvor
mye denne familien har betydd for
omradet, og samtidig historikken
omkring Bardshaug Herregard. Stor
stemning med god musikk utover
kvelden gjorde at morgenen for
mange kom sa alt for tidlig, men bare
latter og smil ved frokosten tydet p^i

at kvelden hadde vaert saers vellykket.
Trondersk hostvaar med regn sat-

te ikke noen demper p^ arrangemen-
tet videre utover l0rdag formiddag
hvor jembanemuseet, gruvemuseet
og gruvene pa L0kken ble besokt.
Lunsj i «Gammelgruva» med romme-
grot og spekemat med «nogo att§t»
var litt spesielt, f0r hjemreisen startet
p^ ettermiddagen. Det snakkes aller-
ede over hele Nordmore om ny tur til
neste ar, sk turen med en blending av
kultur, sosialt samvaer og en faglig del
hadde tydelig vaert meget vellykket.
Honnortil reiseleder Ola Arild Reinset
og assistant Marit Myhr 0yen.

Gunnar Flemmen
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Rundt om

i fylket
i ■

^i^oduksjonsavdelinga har
mm ikkje sd langt

i{assikring av gang\peg

^e'^eSrh'Jfer?^! omS" J'®!® avdelinga si og flyt-
fatring pa vegkontoret i ! ?
samband med dette har
produksjonssjef Andor
Wicken teke med sag

0nskje velkomen i nye og
trivelege lokale.

To blide karar sikrar sta-

den i Egsetsvingen mel-
lom 0rsta og Volda, der
det i var gjekk eit mindre
steinras. Det kompliserte
forskalingsarbeidet vert
utfort av Kjetil Guddal og
formann Olav Grevsnes,

som ma takle ein sv^rt

sa luftig arbeidsplass for
at gangvegen skal verte

trygg.

. . Mpt c-jRomfcd*"
Pniil A V ■

Vi gratulerer
50 or
Ingolf Kleppe, Gurskoy,
7. oktober

Odd Egil Loseth, Stranda,
13. oktober

Else-Marie Henriksen,

Alesund, 23. oktober

Arild Harry Tveter,
Skodje, 7. desember
Jan Egil Torvik, Molde,
30. desember

Matpause i detfri

60 dr
Die Rev,

Meisingset, 10.oktober

Det kan sja ut som desse karane nettopp har hogge
seg^gjennom vinterens forsyning av ved, men det er
altsa vekmerkingskarar som her tek seg ein velfortent
past i bakken. Era venstre er det Lever Legernes,

Svein S^terbo,

Odd Rekdal, Jan

Olav Myrbostad
og Bjorn Hustad
som nyt nistema-

ten i det fine

veret.

Statens vegvesen
More og Romsdal -  '''.i
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